
PRESS RELEASE             18 January 2011 

 

HKMA CMS New Features -  
Wuhan Project between eHealth Record (eHR) Office and  

The Hong Kong Medical Association 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Since the launch of the HKMA Clinic Management System (CMS) 3.0 to all the registered doctors in Hong 

Kong in August 2009, the no. of users increases steadily.  Doctors can now download the upgrade 

versions from the HKMA website to facilitate better clinic management. 

 

In December 2009, the eHealth Record Office (eHR Office) of the Food and Health Bureau offered a 

sponsorship to HKMA to enhance the HKMA CMS to Wuhan Version to enable public-private eHealth 

Record (eHR) sharing.  The Wuhan Project includes the development of Integration Hub for medical 

information exchange, integration of the HKMA CMS with various subsidized healthcare schemes, 

including the Elderly Health Care Voucher Pilot Scheme and Vaccination Subsidy Schemes, and 

integration with the Central Notification Office system of the Centre for Health Protection, Department of 

Health. 

 

After one year’s endless effort, HKMA is pleased to announce in this afternoon’s Press Conference that the 

development of Integration Hub was successfully completed.  The HKMA CMS users could have a more 

convenient and efficient clinic workflow when connecting to the electronic platforms for sharing of 

medical records from now on.  

 

Professor Gabriel LEUNG, JP, Under Secretary for Food and Health attended the press conference this 

afternoon, expressed that the new features of HKMA CMS and the completion of the development of the 

Integration Hub symbolized a new milestone in eHR development.  It is also a major step for the 

development of electronic medical information exchange for the private healthcare sector. 

 

Dr. HO Chung Ping, MH, JP, Chairman of the HKMA Information Technology Committee believed the 

successful completion of the HKMA CMS Integration Hub opened a new mileage of both the medical and 

information technology industries.  It is the first integration server to connect the private practitioners and 

the public sector and will serve a secure foundation for future development on the territory-wide eHR 

sharing.  It was predicted in the future, more private doctors would adopt the HKMA CMS and participate 

in the various subsidized healthcare schemes with the completion of the Integration Hub. 
 
 

Notes to editors: 

The Hong Kong Medical Association, founded in 1920, aims to bring together Hong Kong's government, institutional, university and private 

medical practitioners for an effective exchange of views and co-ordination of efforts.  The foremost objective of the Association is to safeguard 

and promote public health.  The Association speaks collectively for its members and aims to keep its members abreast of medical ethics, issues 

and advances around the world.  In fulfilling these goals, the association hopes to better serve the people of Hong Kong. 

 

Enquiries :  Miss Irene GOT     Telephone :  2527 8285 

Home Page :  http://www.hkma.org     E-mail : hkma@hkma.org 
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「「「「香港醫學會香港醫學會香港醫學會香港醫學會診所管理軟件診所管理軟件診所管理軟件診所管理軟件」」」」最新發展最新發展最新發展最新發展----        
食物及衞生局電子健康記錄統籌處及香港醫學會食物及衞生局電子健康記錄統籌處及香港醫學會食物及衞生局電子健康記錄統籌處及香港醫學會食物及衞生局電子健康記錄統籌處及香港醫學會「「「「武漢武漢武漢武漢計劃計劃計劃計劃」」」」    

    

    

 

 

 

 

 

香港醫學會自二零零九年八月推出「香港醫學會診所管理 3.0 軟件」予全港的註冊醫生使用

以來，使用軟件的醫生數目穩定增長。現時，醫生可從香港醫學會網頁下載升級的軟件版本，

以提升診所管理及提供更全面的醫療服務。 

 

二零零九年十二月，食物及衞生局電子健康記錄統籌處撥款資助香港醫學會，提升其診所管

理軟件至「武漢版」，以達致公私營界別互通電子健康記錄。「武漢計劃」包括發展整合樞

紐促進醫療資訊互通、配合各項政府現時推行的資助計劃，包括長者醫療券試驗計劃及疫苗

接種資助計劃、以及與衞生署衞生防護中心的網上中央呈報系統互通。 

 

經過一年的努力，醫學會今午宣佈用作醫療資訊互通的整合樞紐已成功建立。使用該軟件的

醫生日後可以更簡易的方法，連接到上述電子平台，更快捷地完成各項程序。 

 

食物及衞生局副局長梁卓偉教授, JP亦於下午出席記者會。梁教授認為「香港醫學會診所管

理軟件」的最新發展及互通整合樞紐的成功建立，標誌著建立電子健康記錄互通的一個里程

碑，亦為私營醫療界別邁向電子化踏出重要的一步。 

 

醫學會資訊科技委員會主席何仲平醫生, MH, JP認為互通整合樞紐的成功建立，開啟了醫學

界及資訊科技界發展的新一頁，這是首個公營醫療體系和私家醫生所共同建立的整合樞紐，

並為將來的全港性電子記錄互通系统打好基礎。何醫生相信互通整合樞紐建立後，將會有更

多醫生使用「香港醫學會診所管理軟件」及透過電子平台參與政府的各項資助計劃。 

 

二零一一年一月十八日 

    
 

編輯備忘編輯備忘編輯備忘編輯備忘：：：： 

香港醫學會成立於一九二零年，旨在聯繫政府、各公立醫療機構、大學及私人執業的醫務工作者，交流意見，團結

一心。醫學會致力將最新的醫療資訊及醫務發展傳遞與會員，提倡會員遵行專業操守，進而服務社會，維護民康。 

 

查詢 ： 葛樂詩小姐       電話   ：   二五二七八二八五 

互聯網址  ： http://www.hkma.org   電子郵箱  ： hkma@hkma.org 
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